
 

 

Zápis ze zasedání Akademického senátu AVU konaného dne 4.12.2024 
od 9:30 v aule AVU   
   
Zasedání proběhlo v aule AVU fyzicky i online.   
   
   
Přítomní/přítomné:   
 
Členové/členky Akademické komory AS AVU (7) 
Dle prezenční listiny (bez titulů): Nik Timková, Theodora Popova, Lenka Zamrazilová, Pavlína 
Morganová, Tomáš Svoboda, Tomáš Pospiszyl, Tomáš Vaněk 
 
Online (bez titulů):  
 
 
Členové/členky Studentské komory AS AVU (5) 
 
Dle prezenční listiny: Dorota Václavíková, Jiří Kaňák, Cyril Filcík, Adéla Gertruda Kurešová 
 
Online: Heřman Hůrka 
 
 
Členové/členky vedení (bez titulů): 
Šárka Krtková, prorektorka pro studijní záležitosti, t.č. statutární zástupkyně AVU 
Anetta Mona Chisa, pověřena dočasně vedením Prorektorátu pro umění a výzkum (online) 
Evžen Mrázek, kvestor 
 
Host (bez titulů): 
Adam Železný, Technické dílny AVU 
 
Omluveni/omluveny:  
 
Za Akademickou komoru AS AVU (bez titulů):  
Jan Kracík, Tomáš Otoupal, Dušan Zahoranský 
 
Za Studentskou komoru AS AVU: 
Hedvika Ocásková, Filip Brandejský 
 
Přítomno: 12 senátorů a senátorek. 
Akademický senát byl usnášeníschopný pro všechny body programu.   
Zasedání vedla předsedkyně senátu Nik Timková.   
Průběh zasedání zapsala Lucie Pesrová. 
 
 
Návrh programu zasedání AS AVU 4.12.2024 
 
1. Zahájení 
2. Schválení programu zasedání 
3. Schválení zápisů ze zasedání AS AVU dne 23.10.2024 a 6.11.2024 



 

 

4. Informace z vedení AVU 
5. Informace z RVŠ a zasedání Fóra předsedů senátů 
6. Schválení Plánu strategie udržitelnosti AVU 
7. Nominace AS do Rady pro čerpání Sociálního fondu 
8. Různé 
    - Otevřený dopis členkám a členům akademického senátu AVU 
 
  
Průběh zasedání   
 
1. Zahájení  
Předsedkyně senátu Nik Timková přivítala všechny senátorky, senátory, členstvo vedení a hosta. 
Představila návrh programu zasedání a otevřela diskusi. Nikdo ze senátorů a senátorek neměl 
k návrhu programu připomínky. N. Timková uzavřela diskusi a požádala senát o hlasování.  
 
2. Schválení programu zasedání   
Hlasování 
Usnesení: AS AVU schvaluje program zasedání konaného dne 4.12.2024. 
Hlasování: 12-0-0 (Pro-Proti-Zdržel se) Pro 11 fyzicky, 1 online. 
Usnesení bylo přijato. 
 
3. Schválení zápisů ze zasedání AS AVU dne 23.10.2024 a 6.11.2024 

1/ Hlasování 
Usnesení: AS AVU schvaluje zápis z mimořádného zasedání konaného dne 23.10.2024. 
Hlasování: 12-0-0 (Pro-Proti-Zdržel se) Pro 11 fyzicky, 1 online. 
Usnesení bylo přijato. 
 
2/ Hlasování 
Usnesení: AS AVU schvaluje zápis ze zasedání konaného dne 6.11.2024. 
Hlasování: 12-0-0 (Pro-Proti-Zdržel se) Pro 11 fyzicky, 1 online. 
Usnesení bylo přijato. 
 

 4. Informace z vedení AVU 

Vystoupila Š. Krtková. 
 
1/ Organizační informace 
 

- Zápisy z porad vedení nyní budou nově vyvěšovány na MS TEAMS, nebudou již na webu 
veřejně. Porady se konají jednou týdně. Budou také zasílány přímo senátu. 

- Informace o otevírací době školy přes vánoční svátky přijde dnes emailem. 
- 17.12.2024 – vánoční večírek AVU ve Veletržní – pozvánka dnes přijde emailem. 
- Nová coworkingová místnost ve Veletržní – přístup do Veletržní každému funguje přes 

kartičku. Ve zřízeném trezoru je k dispozici klíč k místnosti, přístup do trezoru rovněž přes 
kartičku, ale je nutno zažádat o aktivaci k trezoru na kartičce pana Sulka nebo pracovníky IT.  

 
2/ Personální informace 
 

- Nová vedoucí studijního oddělení – dočasně do jara Pavlína Talacko, poté se znovu vrátí na 
zahraniční oddělení a bude vyhlášen konkurz na novou vedoucí studijního oddělení. 



 

 

- AVU ukončila spolupráci s Lenkou Sejkorovou, po domluvě bude působit na AVU do konce 
roku 2024. Š. Krtková vznesla L. Sejkorové poděkování za její dlouholetou spolupráci. 

 
3/ Institucionální informace 
 

- Národní akreditační úřad ohlásil kontrolu na AVU – čekáme na termín. Kromě předpisů lze 
očekávat i kontrolu na jednotlivých pracovištích, studijním oddělení i v ateliérech. Forma 
kontroly známa zatím není. 

- Koncem října vyšel Výnos rektorky č. 8/2024 – Zajištění vyrovnaných příležitostí pro studující 
se specifickými potřebami – na základě něj budeme žádat MŠMT o příspěvek k tomuto 
zajištění. 

- Proběhlo mimořádné zasedání Správní rady – sama si vyžádala od současného vedení 
informace o posledních událostech na škole a o popsání stavu a dalších kroků. K tomuto musí 
vedení vypracovat zprávu a předložit ji ještě do Vánoc na dalším zasedání Správní rady. Rada 
si bude žádat na svá další zasedání možná i členy senátu, členy Umělecké rady a další.  

- Žaloba architektonického ateliéru Emil – soudní jednání zatím není zahájeno. Spor – AVU na 
kauzu pohlíží z hlediska zákona o veřejných zakázkách, ateliér Emil staví žalobu s odvoláním 
na Občanský zákoník. Vysvětluje důvod žaloby, kdy firma navýšila vysoutěženou cenu, kterou 
jsme nemohli podle zákona o veřejných zakázkách akceptovat a rozvázali jsme spolupráci. 
Ateliér po AVU nyní žádá onu navýšenou částku 695 tisíc korun. 

- Operační programy – popisuje, které jsou v běhu, podrobněji bude senát průběžně 
informovat. 

 
Vystoupil kvestor E. Mrázek. 
 
- 13.12.2024 – proběhne kontrola z ČSOB pojišťovny na hlavní budově AVU.  
- 9.12.2024 ve 14:00 – proběhne na hlavní budově AVU požární cvičení. Popisuje detaily, 

přesné informace budou všem zaslány emailem. Přibližná doba cvičení 30–45 minut. Žádá 
všechny o maximální součinnost. Budou otevřené všechny východy, nesmí se použít výtah. 
Cílem je zjistit, jak co funguje. Jakékoliv informace o cvičení podá E. Mrázek nebo pan Perlík. 

 
J. Kaňák: Dotazuje se na kontrolu z NAÚ, na její důvod a průběh. 
Š. Krtková: Je to důsledek petice z léta. 
L. Zamrazilová: Potvrzuje, že kontroly nyní z NAÚ chodí častěji než dříve. 
T. Vaněk: Kontrolu si NAÚ vyžádal na základě nahromaděných stížností na ministerstvo z doby 
předchozího vedení. Předmětem kontroly je zjistit, zda nedochází k porušování podmínek 
akreditací (např. zda není narušena výuka, zda neodchází garanti atd.). Vysvětluje, že pokud by 
porušení bylo prokázáno, řeší se situace většinou vstřícnými nápravnými kroky, v krajním 
případě odebráním akreditace. 
 

 
Š. Krtková dále informuje o akcích, které čekají AVU příští rok: 
 

- Rekonstrukce 3. patra hlavní budovy AVU – nyní se dopracovává studie a harmonogram, 
práce by měly začít v únoru 2025. Bude třeba vše včas a podrobně komunikovat a školu 
informovat.  

 
- Rozjezd dvou nových profesních programů (Umění a současné technologie – garant Tomáš 

Svoboda a Restaurování uměleckých děl z netradičních materiálů – garant Adam Pokorný – 

https://be.avu.cz/app/uploads/2021/11/Vynos-rektorky-08_2024_el-podpis.pdf
https://be.avu.cz/app/uploads/2021/11/Vynos-rektorky-08_2024_el-podpis.pdf


 

 

znamená to vyhlášení přijímaček, konkurzů pro personální pedagogické zajištění (NAÚ 
musíme odevzdat v létě 2025 zprávu o personálním zabezpečení), vymyslet, pod jaké 
pracoviště budou programy spadat a kam prostorově jejich výuku umístit. S výukou 
programu Umění a současné technologie se počítá ve Veletržní, ohledně druhého 
restaurátorského programu zatím není zcela jasno – je několik variant, hledá se řešení (místo 
archívu – přestěhovat ho do prostoru pod knihovnou na hlavní budově, to by vyžadovalo 
rekonstrukci tohoto prostoru v odhadnuté ceně cca 12 milionů korun, nebo varianta 
přestěhovat ateliér Grafiky 2 z Moderní galerie – ale kam?). Prostor pro restaurátory musí 
být připraven v roce 2027/2028, ale je třeba počítat s dlouhými lhůtami u výběrových řízení. 

 
4/ Informace z Prorektorátu pro umění a výzkum 
 
A. M. Chisa podává informace: 
 

- Mezinárodní evaluační panel na AVU – probíhá každých 5 let, odeslali jsme návrh složení 
hodnotící komise ministerstvu. Tajemnicí panelu bude Kateřina Hochmuth.  
Seznamuje s harmonogramem – únor/duben přípravná fáze (setkání s panelisty a 
panelistkami a jejich školení MŠMT, kde je seznámí s kritérii hodnocení). AVU připravuje 
sebeevaluační zprávu, kterou v dubnu 2025 předá panelu. V dubnu proběhne také celkem 5 
schůzek – jedna fyzická vizita přímo na AVU a 4 další schůzky online. Během léta 2025 bude 
MEP finalizovat hodnotící zprávu, v říjnu ji zašle vedení AVU na MŠMT. Na základě této 
hodnotící zprávy a na základě našich výzkumných výsledků přidělí MŠMT částku v rámci 
projektu DKRVO (podpora na dlouhodobý koncepční rozvoj výzkumné organizace).  

 
- Novela zákona o implementaci reformující stipendijní odměňování doktorandů a 

doktorandek – je třeba dopracovat k tomuto vnitřní předpis – v gesci má Gabriela Štvrtňová 
(od 1.12.2024 je nově k tomuto účelu zaměstnankyní prorektorátu). Formuje se pracovní 
skupina, která bude řešit strategii a bude průběžně informovat senát. 

 
- 11.12.2024 profesorská přednáška na AVU doc. Barbory Klímové na téma inspirativní 

nedorozumění – dialog mezi generacemi v rámci uměleckého vzdělávání. Přednáška je pouze 
prezenční. Srdečně zve všechny zájemce. 
 
 

Rozprava: 
Nastala diskuse nad řešením budoucího prostoru pro nový restaurátorský profesní program.  
P. Morganová: Vysvětluje historii přesunu archivu do Moderní galerie a zdůrazňuje jeho úspěšnou 
reakreditaci na stávajícím místě. Poukazuje na fakt, že přesunout archiv není jednoduché a že se 
připravuje rozsáhlý výzkum historie AVU, pro něž je přístup do archivu AVU pro interní i externí 
spolupracovníky zásadní. Variantu stěhovat archiv do prostoru skladu knihovnu za cenu 12 
miliónové rekonstrukce nepovažuje za konstruktivní řešení, protože následně nebude kam dát knihy 
a badatelnu archivu. Zdůrazňuje důležitost a obrovskou hodnotu Specializovaného archivu AVU pro 
instituci a význam pro badatelskou činnost celé umělecko-historické obce.  
T. Pospiszyl: Apeluje na současné vedení školy toto neodkládat a neprodleně situaci vyřešit. 
N. Timková: Máme stanovisko Dislokační komise? 
E. Mrázek: Potvrzuje, že do konce roku 2024 je třeba učinit rozhodnutí, navrhuje rozšířit Dislokační 
komisi. 
T. Vaněk: Navrhuje založit pracovní skupinu „Stěhování archívu AVU“. 
 

https://msmt.gov.cz/vyzkum-a-vyvoj-2/vykaz-o-cerpani-prostredku-na-institucionalni-podporu-na


 

 

T. Popova: Prosí kvestora, aby technické oddělení zajistilo odstranění odpadu z parkoviště 
v Moderní galerii, stav je neudržitelný. 
 
Kvestor: Potvrzuje zajištění. 
 
5. Informace z RVŠ a zasedání Fóra předsedů senátů 
 
1/ Zasedání RVŠ 
N. Timková: Předložila senátu materiály z posledního zasedání RVŠ – informace ze 7. zasedání, 
prezentaci ze setkání Užšího předsednictva RVŠ s ministrem MŠMT, tiskovou zprávu ze společného 
jednání Předsednictva České konference rektorů a Užšího předsednictva RVŠ a materiál 
s pozměňovacími návrhy k novele VŠ zákona schválenými/neschválenými Poslaneckou sněmovnou 
Parlamentu ČR. 
Nejvíce se diskutovala právě implementace novely zákona. Máme rok na zapracování novely VŠ 
zákona do předpisů AVU. Co se týče doktorského programu, doporučuje zapracovat do začátku 
dalšího akademického roku.  
 
2/ Zasedání Fóra předsedů akademických senátů 
N. Timková: Informuje, že se senát AVU zapojí do připomínkovacího procesu k tezím nového VŠ 
zákona, které spustil ministr MŠMT, kdy žádá RVŠ zformulovat teze k přípravě nového VŠ zákona – 
termín odevzdání na MŠMT je do 31.1.2025. Apeluje na senátorky a senátory k předložení 
případných námětů. Potvrzuje, že se za AS AVU zúčastní konference na MUNI k implementaci novely 
zákona v lednu 2025. 
 
L. Zamrazilová: Sděluje, že Umělecká komise RVŠ stále řeší redefinování oblastí RUV. Problém je, že 
škála oborů na uměleckých fakultách a školách je velmi široká, zaznívá doporučení, aby školy 
apelovaly na jednotlivé panely, které provádějí hodnocení. Často se skloňuje umělecký výzkum a 
jeho zařazení do RUV, kde předtím nebyl akceptován. 
 
 
6. Schválení Plánu strategie udržitelnosti AVU 
Vystoupil host Adam Železný a předložil senátu ke schválení interní dokument. 
 
Hlasování 
Usnesení: AS AVU schvaluje Plán strategie udržitelnosti AVU. 
Hlasování: 11-0-1 (Pro-Proti-Zdržel se) Pro 10 fyzicky, 1 online, 1 se zdržel 
Usnesení bylo přijato. 
 
7. Nominace AS AVU do Rady pro čerpání Sociálního fondu 
Jako zástupce Akademického senátu AVU do Rady pro čerpání Sociálního fondu se přihlásil Jan 
Kracík. Nikdo z přítomných senátorek a senátorů neměl další návrhy. N. Timková zahájila hlasování. 
 
Hlasování 
Usnesení: AS AVU nominuje Jana Kracíka do Rady pro čerpání Sociálního fondu. 
Hlasování: 12-0-0 (Pro-Proti-Zdržel se) Pro 11 fyzicky, 1 online. 
Usnesení bylo přijato. 
 
8. Různé 
    - Otevřený dopis členkám a členům akademického senátu AVU 



 

 

 
K bodu se hlásí T. Vaněk: 
8.1./ Prezentace krizového týmu Prorektorátu pro studijní záležitosti  
 
T. Vaněk: Zmiňuje důležitost krizového týmu koordinujícího studijní oddělení, jehož nové pracovnice 
nemají žádné zkušenosti se studijní agendou AVU. Potvrzuje, že tým je rovněž v neustálé úzké 
spolupráci s Š. Krtkovou.  
Oznamuje, že funkci vedoucí studijního oddělení dočasně přijala Pavlína Talacko. 
 
Dále informuje, na čem tým t.č. pracuje: 
 

a) Dolaďování posunutých přijímaček (T. Vaněk, D. Zahoranský) 
b) Administrativa spojená s koncem semestru 
c) Příprava na zápisy do letního semestru (P. Morganová) 

 
T. Vaněk sděluje, že v dnešní den budou studující ve 14:00 seznámeni s průběhem a podmínkami 
zápisů na ateliérovou výuku na Studentském fóru. Dále sděluje, že hlavním konceptem je přinést 
maximální zjednodušení procesů, aby vše bylo zvládnutelné pro studijní oddělení.  
 
D. Václavíková: Dotazuje se, jak budou probíhat přijímačky do bakalářského programu a do 
navazujícího magisterského programu. 
 
T. Vaněk: Informuje o termínu – přijímačky budou probíhat do obou programů ve dvou částech (Bc. 
+ nav. MgA.) 24. - 28.2.2025. Pouze ve 3. kole se překrývají – ve stejný den uchazeči/uchazečky do 
Bc. pracují v ateliérech na zadání a zároveň jsou vedeny pohovory s uchazeči/uchazečkami do nav. 
MgA.  
 
T. Svoboda: Upozorňuje, že 3.3.2025, v době probíhající výuky, kdy se v rámci přijímaček koná 
obchůzka pedagogů a pedagožek po ateliérech, bude toto potřeba nějak prostorově pořešit.  
 
8.2./ Otevřený dopis členkám a členům akademického senátu AVU (Petice, kde jsou současní 
členové a členky žádáni, aby neakceptovali případné návrhy akademické obce na svou kandidaturu 
v nadcházejících volbách rektora nebo rektorky. Dopis senátu zaslal emailem dne 25.11.2024 
vedoucí ateliéru Malba 4 Marek Meduna a byl také zveřejněn vytištěný na plakátu na hlavní budově 
AVU.) 
 
N. Timková: Zahajuje rozpravu nad připravovanou písemnou reakcí senátu, jakožto odpovědí na 
otevřený dopis adresovaný všem členkám a členům AS AVU skupinou pedagožek a pedagogů AVU. 
Panovala shoda nad nutností odpovědět signatářkám a signatářům na email i shoda nad obsahem. 
 
N. Timková: Pozitivně komentuje formu a obsah odpovědi k dopisu a vyhodnocuje obecně tuto 
reakci senátu jako správný krok. Dodává, že má obavu, že vzniklá situace na AVU může odrazovat 
případné kandidátky a kandidáty do voleb nového rektora nebo rektorky.   
P. Morganová: Souhlasí a domnívá se, že je třeba motivovat. Vzhledem k atmosféře na škole kvůli 
nastalé situaci, kterou tato petice ještě více napíná, by proto doplnila ještě na závěr do dopisu 
zmínku o tom, že senát doufá, že ze strany petentů a petentek obdrží dostatek kompetentních 
návrhů na kandidátky nebo kandidáty do volby nového rektora nebo rektorky.  
Senát se jednomyslně shodl, že dopis bude zaslán emailem všem signatářům a signatářkám petice. 
 



 

 

Dále bylo předmětem rozpravy, zda dopis též zveřejnit a jak. Padl návrh, že by dopis mohl být 
přílohou zápisu z dnešního zasedání, a být tak po per rollam hlasování co nejdříve zveřejněn na webu 
AVU. Bylo navrženo, že pro urychlení tajemnice senátu vyhotoví mimořádně zápis z dnešního 
zasedání do konce týdne, tj. do pátku 6.12.2024, zápis bude obratem schválen per rollam. N. 
Timková o tomto zahajuje hlasování. 
 
Hlasování 
Usnesení: AS AVU svoji odpověď na otevřený dopis členkám a členům Akademického senátu AVU ze 
dne 25.11.2024 zveřejní jako přílohu zápisu ze zasedání AS AVU 4.12.2024 na webu AVU. 
Hlasování: 12-0-0 (Pro-Proti-Zdržel se) Pro 11 fyzicky, 1 online. 
Usnesení bylo přijato. 
 
 
N. Timková poděkovala všem senátorkám a senátorům a ukončila zasedání v 11:22. 

 

Zapsala Mgr. Lucie Pesrová 
 

 
 
 
Nik Timková MFA 
Předsedkyně AS AVU 

 


